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Beste ouders, verzorgers en leerlingen,

En weer zit er een schooljaar op en staat de zomervakantie voor de deur. 

Trots kijken we achterom naar alle examenkandidaten die zijn geslaagd: een 100% 

score voor alle niveaus (basis, kader en de gemengde leerweg)! Ze kregen hun 

diploma met een toepasselijk feestje op Lima Beach, waarover u verderop in deze 

Digirazzi ook zult lezen.

Daarnaast zijn we ook trots op onze eerste, tweede en derde jaars leerlingen. Met 

een schooljaar dat zich kenmerkte met vallen en weer opstaan door de lockdowns, de 

aangepaste roosters, de quarantaines en natuurlijk alle testen, is het hen gelukt om 

verder te komen en mooie resultaten te behalen. We willen u als ouders en verzorgers 

én onze collega’s hiervoor bedanken. Het heeft van een ieder de nodige inzet en 

flexibiliteit gevraagd. Onze veerkracht is goed op de proef gesteld, maar wat doen 

ze het goed onze leerlingen! 

De laatste weken van het schooljaar waren redelijk “normaal”. De hiaten zijn in beeld 

en grotendeels al ingehaald. Met een normale start volgend schooljaar en door extra 

inzet van de NPO-gelden (kleinere groepen en extra aandacht) verwachten we geen 

“restschade”. 

>>

Voorwoord



Iedereen heeft met zijn of haar mentor het schooljaar goed af kunnen sluiten. Op 

naar een welverdiende zomervakantie! Een vakantie die voor sommige gezinnen 

extra bijzonder zal zijn omdat ze hun familie in het buitenland voor het eerst sinds 

erg lange tijd weer hopen te mogen begroeten. Het blijft tot op het laatste moment 

spannend hoe de wereldkaart kleurt, maar we wensen iedereen een mooie tijd toe, 

met ontspanning en gezelligheid.

Vooralsnog gaan we ervan uit dat we na de zomervakantie ook weer volledig open 

zijn en zelfs op kamp kunnen gaan met onze leerlingen. Ook wij hebben geen glazen 

bol en volgen het advies van de VO-raad die op hun beurt de richtlijnen van het RIVM 

hanteren. We zullen een kleine honderd nieuwe brugklassers welkom gaan heten en 

ook in leerjaar twee en drie stromen nog een tiental nieuwe leerlingen in. Bovendien 

komen er natuurlijk weer nieuwe en oude bekende leerlingen van de Sprienke, de 

Wissel en OdyZee bij. Wij kijken er naar uit! We worden blij van alle gezichten in de 

school en hopen ook dat we weer op excursie met ze mogen gaan. Lesgeven is één, 

maar samen ontdekken en toepassen buiten de school is minstens zo leuk. 

Vol vertrouwen gaan we schooljaar 2021-2022 in.

We wensen iedereen een hele fijne vakantie toe. Geniet, rust uit en ontspan. Even 

geen school, maar over zes weken hopen we jullie allemaal weer in goede gezondheid 

te mogen begroeten.  

Lyda Vos & Miranda te Boome

Voorwoord



Daar waar je afdeling je kracht ligt: de praktijk, werken mét en vóór mensen van allerlei 

doelgroepen…..Dat valt weg als je ineens online les moet gaan geven, fysiek nauwelijks 

contact met de leerlingen kunt hebben en áls leerlingen al op school zijn, je contact met 

mondkapje en buiten de 1,5 meter moet zijn.

Dit was wennen, voor de leerlingen, voor ons als docenten, maar ook voor de ouderen 

van Ter Weel, waar we normaal het hele jaar door zoveel leuke dingen voor en met 

organiseren. De kinderen van de basisscholen, die hier wekelijks kwamen om gymles 

te krijgen van onze leerlingen, de activiteiten tussendoor, de bedrijfsbezoeken, 

gastlessen en alle andere leuke dingen die we gepland hadden, helaas, dit kon voor het 

grootste deel niet doorgaan. >>

Zorg & Welzijn
Wat een jaar…



Maar wat zijn we trots op onze leerlingen. Ze hebben het fantastisch gedaan. Online 

was het soms trekken en duwen, maar ook dat ging steeds beter. Soms moesten 

praktische opdrachten thuis gedaan worden en moest dit o.a. gefilmd worden om 

beoordeeld te worden. 

Gelukkig konden redelijk wat stages, met de nodige aanpassingen, wel doorgaan. Daar 

waren we erg blij mee, want wat leren de leerlingen daar veel van! 

De examenleerlingen hebben we nog wel op school mogen ontvangen. Daar lag de 

nadruk natuurlijk op het afronden van alle toetsen, de voorbereidingen op de examens 

en het afsluiten van het profiel in april. Ook dit moest weer worden aangepast, want 

het praktische deel mocht niet en dus kregen de leerlingen de opdracht om o.a. 

instructiefilmpjes te maken over EHBO. >>

Zorg & Welzijn
Wat een jaar…



En wat een creativiteit zit er in de leerlingen. 

Dat is mooi om te zien! Sommige opdrachten 

houden we er gewoon in, want hoe leuk is 

het om te zien dat ze er iets leuks van maken, 

ieder op hun eigen manier!

De laatste schoolweken hebben we gelukkig 

weer wat buitenschoolse activiteiten kunnen 

doen. Zo mochten de leerlingen helpen 

bij de rolstoelwandelingen van Ter Weel, 

werden opa’s en oma’s uitgenodigd voor 

een rondleiding door de school, waren er 

verwenmiddagen uiterlijke verzorging voor moeders, oma’s of tantes en mochten  

ook de kinderen van de basisschool weer komen gymmen en konden onze leerlingen  

ze nog lesgeven.

Het ‘oude’ gevoel komt langzaam terug! We hopen dat we volgend schooljaar  

zoveel mogelijk weer op kunnen pakken zoals we graag zouden willen. 

Team Zorg en Welzijn wenst iedereen een hele fijne, rustige en vooral gezonde  

vakantie toe!!

Zorg & Welzijn
Wat een jaar…



Op vrijdag 9 juli zijn we met de hele 3e klas van BWI (Bouwen, Wonen & Interieur) op 

excursie geweest naar de kalkzandsteenfabriek van Makz in Oosterhout. 

Makz staat voor Martens kalkzandsteen. 

Na een gezonde lunch bij McDonalds in Oosterhout werden we ontvangen door de 

directeur. Na de uitleg over wat kalkzandsteen is en wat je er allemaal mee kunt doen, 

zijn we in 2 groepen door de fabriek gelopen en hebben het hele proces gezien. 

Kalkzandsteen wordt gemaakt van kalk, zand en water en na het vormen van de 

blokken en stenen, in een grote pers, worden ze “gebakken” in een autoclaaf.  

Een grote stoomketel waar de blokken en stenen ongeveer 6 uur in blijven. 

>>

Excursie BWI



Op de meeste “bouwen” om ons 

heen wordt kalkzandsteen toegepast 

als binnenmuren van woningen en 

kantoren. Het is herkenbaar aan de 

witte kleur en het gladde, behangklare 

oppervlak. Iedereen uit de klas weet nu 

precies wat kalkzandsteen is en hoe het 

gemaakt wordt! Kortom, een leerzame 

en gezellige middag!

Namens de vakgroep BWI,

Gert Kruitbosch

Excursie BWI



Er komt nogal wat bij kijken voordat onze 

leerlingen eindelijk hun felbegeerde 

papiertje in hun handen hebben. Na 2 jaar 

onderbouw wordt er een profiel gekozen 

waarin zij ook praktijkexamen doen. In 

het filmpjr hiernaast krijgt u daar een 

impressie van.

Na de examens is het even een tijdje nagelbijten voor de examenkandidaten:  

ben ik geslaagd? In eerste instantie hadden we wat herkansers, maar ook zij hebben het 

uiteindelijk gered. Alle leerwegen (basis, kader en gemengd) hebben een slagingsresul-

taat van 100%, dit wil dus zeggen: niet 1x, niet 2x, MAAR 3X 100% geslaagd! 

Wat een jaar en wat een prestatie van deze toppers!

Vervolgens is er achter de schermen hard 

gewerkt om een zo memorabel mogelijke 

diploma-uitreiking te organiseren. Dit 

jaar heeft Meneer Takidinne hier werk 

van gemaakt, kijk maar naar het filmpje 

hiernaast.

>>

Van examinering 
naar diplomering

https://www.pzc.nl/zeeuws-nieuws/zenuwen-voor-vmboers-maaike-lorenzo-en-atiya-tijdens-hun-praktijkexamen-nu-moet-je-alles-goed-doen~add5b10c/
https://www.omroepzeeland.nl/nieuws/127974/Je-schooldiploma-krijgen-met-je-voeten-in-het-zand


En dan is het zover: de grote dag dat je je diploma in ontvangst mag nemen, of je dat 

nou met je tractor deed zoals Mat en Lars of op de fiets. Naast dit diploma kreeg 

ook iedere leerling zoals gebruikelijk het Fotojaarboek uitgereikt. Hierin staan alle 

examenleerlingen met een foto en een interview(tje). Leuk voor later 

Wat was het een leuke dag, daar op Lima Beach. Klik op de link en proef het sfeertje:

En na de diploma-uitreiking sloten we af met een Silent Disco… zó leuk!

>>>

Van examinering 
naar diplomering

https://www.omroepzeeland.nl/nieuws/128480/Blije-gezichten-op-de-diploma-uitreiking-van-het-Goese-Lyceum-nu-kan-ik-een-stap-verder


Van examinering 
naar diplomering



Film voor 
de examen-
kandidaten

En toen was daar ineens het briljante idee om met (bijna) alle personeelsleden een 

film – of eigenlijk een videoclip – te maken voor alle examenkandidaten.

De organisatie was in handen van Mw. Hereijgers, mw. van Gilst, mw. Melissen en dhr. 

Walraven.

Zij hebben de nodige voorpret gehad aan het zoeken van gepaste kledij, de 

choreografie en alles wat er nog meer bij kwam kijken.

Met de rest van het personeel zijn we twee avonden bezig geweest met de opnames. 

Dhr. Walraven was de cameraman. Ook heeft hij de film gemonteerd: wat een 

monnikenwerk moet dat geweest zijn! Maar met een resultaat dat er mag zijn. 

Klikt u op onderstaande link om de film te bekijken:

https://www.facebook.com/bergweg.goeselyceum.nl/videos/503350690971488


Leerlingen helpen met muurschildering bij Tiny Forest Kattendijke.
Tijdens de les beeldende vorming, in de corona thuiswerk periode, was de opdracht 
voor een aantal klassen: Ontwerp een muurschildering, thema Bos/bosdieren. Deze 
opdracht was voor een echte opdrachtgever. Bij de boerderijwinkel PUUR van Sabine 
Bas van Overloop is een Tiny Forest gerealiseerd. Het naast gelegen schuurtje 
behoefte nog een muurschildering. 

De leerlingen konden thuis aan de slag met deze opdracht en de resultaten werden 
via de mail of Instagram naar de docente gestuurd.

Alle ontwerpen werden daarna weer naar Sabine van het Tiny forest gestuurd. 
Zij heeft er 3 uitgekozen als winnaars. Deze drie ontwerpen zijn gebruikt voor 
de muurschildering.  Yashlin, Fleur en Angel mochten ook echt helpen om de 
muurschildering te realiseren. 

Muurschildering
Kattendijke

https://www.pzc.nl/bevelanden/scholieren-helpen-mee-in-natuurparadijsje-bij-kattendijke~a089897d/


Verslag van een les Nastec van dhr. Mimpen

Vandaag was best leuk. We hebben genoten van alle waterraketten die werden 

afgeschoten. We deden gek en gingen ze vangen en kijken wie het verste kwam. Stef 

kwam het hoogste.  Bijna iedereen had een fles bij en de meeste waren wel versierd van 

verf naar een haarband naar een cape. 

Toen de mijne werd afgeschoten (wat je zag in het filmpje) had ik het gevoel dat hij het 

best wel goed ging doen, maar hij deed het iets minder dan ik had verwacht. Hij vloog de 

lucht in en dat is het belangrijkste dus ja ik ben wel blij. 

We begonnen de les nastec door meteen naar het veld te gaan. Het 2e uur moesten we 

het verslag schrijven, ik kwam niet zo ver want bijna iedereen wist niet hoe je er een 

filmpje in powerpoint moet zetten dus heb ik geholpen.

In het begin gingen we kijken hoe ziet een waterraket er eigenlijk uit en gingen we op 

zoek naar een fles. Toen we een fles hadden gingen we kijken wat voor ontwerp we gaan 

gebruiken. 

We hadden en ontwerp en gingen de zijflappen bevestigen met een lijmpistool, hierbij 

kwamen we er achter dat het te heet was voor de fles en ging het stollen, we deden de 

fles vol met water en konden weer verder.

>>

Waterraket
Elke Leeraert, 1Bo



We gingen kijken wat voor punt we konden gebruiken. Eerst hadden we een soort van 

kokker maar die was te zwaar, dus hebben we plastic gebruikt, we hadden ergens een 

waterraket met een parachute gezien dus wilden we dit ook, maar het blijkt dat we het 

iets anders hadden moeten mbt de parachute er in en uit doen maar dat zijn allemaal 

leerpunten.

Waterraket
Elke Leeraert, 1Bo

https://www.youtube.com/watch?v=GNxUyuzFsPM


Nieuwe sponsorovereenkomst met Het Goese Lyceum

Werk en Vakmanschap en Het Goese Lyceum locatie Bergweg hebben een nieuwe 

sponsorovereenkomst getekend. Dit is het logische vervolg van de jarenlange 

samenwerking tussen beide partijen. Belangrijk onderdeel van de overeenkomst is dat 

Werk en Vakmanschap werkkleding ter beschikking stelt aan alle vmbo-leerlingen in de 

richting PIE (Produceren, Installeren en Energie) en M&T (mobiliteit & transport). Maar 

Werk en Vakmanschap doet nog veel meer, vertelt vestigingsmanager Eric Riemens.

Sponsor-
overeenkomst

https://www.zeelandzakelijk.nl/nieuwe-sponsorovereenkomst-met-het-goese-lyceum.html


Kinderen met een chronische ziekte of beperking zijn voor hun opleiding niet meer alleen 

aangewezen op de Sprienke in Goes. Leerlingen die beroepsgericht onderwijs willen 

volgen kunnen vanaf volgend jaar gewoon terecht bij ons op de locatie Bergweg in Goes.

Op 17 mei hebben dhr. F. van Esch van St. de Korre (waar De Sprienke in 

vertegenwoordigd is) en dhr. K. Terlage van Scholengroep Pontes een handtekening 

gezet onder deze mooie samenwerking.

Deze gebeurtenis werd feestelijk gevierd in 

het restaurant LAB 14 van onze school, 

met taart die door onze leerlingen is 

gebakken.

Op het filmpje hiernaast  legt 

Marwan – leerling van de Sprienke – uit 

wat de  samenwerking voor hem betekent.

Speciaal voor deze gelegenheid heeft de 

afdeling HBR deze taart gebakken.

De taart is ontworpen en gebakken door 

Susanna Hokke, leerling van HBR klas 3.

Samenwerking
met speciaal
onderwijs

https://youtu.be/YmX2pyLjp4k


Industriële robot brengt leerlingen en bedrijfsleven samen.

De robot was er al. De kennis nog niet. Toch ging Anton Mimpen, samen met vier 

leerlingen van klas 4 PIE die voor het keuzevak Robotica kozen, de uitdaging aan om 

de robot aan het werk te krijgen. “De leerlingen en ik begonnen compleet vanaf nul. 

Eerst bouwden we de veiligheidskooi en het tafelblad waarop de robot gemonteerd kon 

worden. De leerlingen legden hiervoor zelf contact met allerlei bedrijven, zowel voor het 

lassen van de veiligheidskooi, de bestickering van het tafelblad, als het schilderen van de 

hele constructie. Dat is al een mooi leerproces, waardoor ook het eigenaarschap wordt 

versterkt. Vervolgens moest de robot geprogrammeerd worden.” 

Jens Lowiesse en Feije Flipse 

(16) zijn erg enthousiast over het 

project. Jens: “Ik vind vooral het 

programmeren van de robot erg 

leuk. Maar hiervoor hadden wij 

wel eerst de kennis van een bedrijf 

nodig. Toen ik op zoek ging naar 

een stageadres kwam ik al snel 

bij KV-techniek in Goes terecht. 

We hebben daar een rondleiding 

geregeld en toen wij vroegen of ze 

ons wilden helpen met ons project 

waren ze gelijk enthousiast.” >>

Roboticarobot



Feije: “Het is gaaf om te zien dat de robot nu werkt. In eerste instantie was hij niet goed 

aangesloten. Maar met hulp van KV-techniek werd dat opgelost en ook leerden wij van 

hen om de robot te programmeren. Dat was best een uitdaging en heeft veel tijd gekost. 

Inmiddels kunnen we door het goed programmeren van de zes motoren de robot allerlei 

bewegingen laten maken.”

Anton Mimpen deelt hun enthousiasme over het project. “In heel Zuid-West Nederland 

zijn er geen andere scholen met een echte industriële robot, dus je bent echt aan het 

pionieren en op zoek naar kennis. Zonder het bedrijfsleven kom je dan niet verder. De 

kracht van de samenwerking is bovendien dat je direct bezig bent met de actualiteit en 

dat je als school veel beter in staat bent om leerlingen inzicht te geven in wat er allemaal 

mogelijk is. Hierdoor kunnen ze een bewustere vervolgkeuze maken. 

Jens en Feije weten inmiddels al heel goed wat ze na het vmbo gaan doen. Feije: “Ik heb 

ontdekt dat ik toch iets anders wil doen. Ik ga de opleiding softwaredevelopment doen, 

zodat ik later zelf websites kan maken.” Jens is wel, figuurlijk, gepakt door de robot. “Ik 

wil later graag de besturingskasten voor de robots opbouwen en ook leren om de robots te 

programmeren. Ik zou best bij KV-techniek willen gaan werken. Tijdens mijn stage vond ik 

het er erg leuk.”

>>

Roboticarobot



Anton Mimpen raadt het scholen aan om een dergelijk project op te starten. “Maar denk 

daarbij wel goed na over je rol als docent. Je bent minder bezig met lesoverdracht, maar 

veel meer op een begeleidende manier bezig om leerlingen verder te helpen in hun proces. 

Dit moet wel bij je passen.”

Tegen bedrijven wil hij graag zeggen: “Laat je verrassen! Leerlingen komen met ideeën 

waar je als bedrijf zelf niet aan denkt. Als je die denkkracht bundelt kom je samen tot 

vernieuwende ideeën waarmee je als bedrijf zeker je voordeel kunt halen ten opzichte van 

andere bedrijven.” Bastiaan Krijger van KV-techniek is ook zeer te spreken over het project. 

“Met weinig moeite kun je leerlingen iets leuks en interessants aanbieden. Bovendien 

investeren wij op deze manier als bedrijf in technisch potentieel. Door ons op school te laten 

zien, hopen wij dat leerlingen na hun opleiding ook eens bij ons komen kijken.”

Martin van der Have van ABB (robotleverancier) voegt daar aan toe: “Het is een dapper 

en mooi initiatief. Het is goed dat leerlingen op jonge leeftijd al bewust worden gemaakt van 

de mogelijkheden van robots. Het wordt steeds belangrijker dat ze vertrouwd raken met 

deze techniek, omdat in de toekomst steeds meer gebruik gemaakt zal worden van robots.”

Zowel Bastiaan als Martin vinden het bijzonder dat Pontes een industriële robot voor het 

vmbo heeft aangeschaft. “Dat is zeker vooruitstrevend. ABB heeft op meerdere scholen 

robots geplaatst, maar dit zijn in het algemeen mbo’s en hbo’s,” aldus Martin.

Roboticarobot



Als kracht van de 

samenwerking zien beide 

heren vooral de mogelijkheid 

tot het overdragen van 

praktische kennis binnen 

de scholen. Martin legt uit: 

“Het vak robotica is veel meer 

dan het aanschaffen van een 

robot. Het programmeren is 

lastig en complex, maar een 

goede grijper is nog een stap 

moeilijker. Daarbij is de hulp 

van een bedrijf als KV-techniek gewoon noodzakelijk.” Bastiaan: “Omdat wij in Goes zijn 

gevestigd, kunnen wij snel inspringen op vragen van de leerlingen. Een medewerker van ons 

is een aantal keren naar school geweest om Anton en de leerlingen te helpen met de opstart 

en het programmeren van de robot.” 

Bastiaan en Martin raden zowel scholen als bedrijven zeker aan om een dergelijke 

samenwerking aan te gaan. Martin: “Just do it! Begin er gewoon mee! ABB levert 

naast losse robots ook een kant en klare robotpakket met robot, veiligheidskooi, 100 

RobotStudio licenties en bijbehorend lesmateriaal, waarmee een docent na instructie 

zelf met de leerlingen aan de slag kan.” Aan bedrijven wil Bastiaan nog meegeven: “Veel 

bedrijven klagen dat ze geen mensen kunnen vinden. Zorg dat je zelf naar de scholen 

toegaat, laat jezelf zien en verrassen.”

Roboticarobot



Zie je het goed? Ja je ziet het goed!! Een dansende gorilla, stormtrooper of kabouters! 

Tien medewerkers zijn in een pak gekropen en doen een dansje. Elke week is er een 

personage op Instagram en facebook te zien en aan het eind van het schooljaar zijn alle 

onthullingen. Leerlingen en personeel moeten raden wie er in welk pak zit. Deze actie 

is gebaseerd op de Masked Singer. In de corona tijd was er maar weinig leuks te beleven 

naast alle nare berichten. Daarom is deze actie opgezet.

Nieuwsgierig naar de filmpjes? 

Volg ons op:  Insta het_goeselyceum_bergweg of Facebook Het Goeselyceum 

Bergweg of TIKTOK @hetgoeselyceumbergweg

Masked Dancer 
Bergweg



De afdeling Mobiliteit & Transport is de kweekvijver voor o.a. autotechnici en in dat 

kader heeft vakdocent Kees Slabbekoorn bij Auto Kievit in Goes een 100% elektrische 

Renault Twizzy gekocht.

Kees Slabbekoorn: “We gaan mee in de vaart der volkeren en leerlingen moeten zich ook 

oriënteren op het gebied van elektrische auto’s. We hadden in het verleden al via Auto 

Vermeulen en Honda Nederland elektrische aandrijflijnen gekregen, maar een heuse 

elektrische auto hadden we nog niet.

Onze leerlingen lopen stage bij autobedrijven en komen na hun examen daar ook te 

werken. Ieder automerk heeft tegenwoordig een hybride, een Plug-in hybrid of een volledig 

elektrische auto in haar programma. Ook wanneer leerlingen bij een autoschadebedrijf 

gaan werken, komen ze onherroepelijk de problematiek van een te herstellen elektrische 

auto tegen. 

Gelukkig vonden we een jong gebruikte Twizzy bij Auto Kievit die we bij Het Signhuis hebben 

laten wrappen in de nieuwe kleuren van de school. Hij is klein en neemt daardoor niet veel 

plaats in.

De leerlingen kunnen nu op een veilige manier metingen verrichten op deze Twizzy. We 

zijn bezig om een keuzevak ‘elektrische voertuigen*’ in te voeren en daar past deze Twizzy 

naadloos in. Ook krijgen we van diverse autobedrijven elektrisch gerelateerde onderdelen 

die kunnen bijdragen aan de kennis van deze nieuwe vorm van mobiliteit. >>

Renault Twizzy
voor M&T



Mede door de middelen vanuit STO, hebben wij de laatste jaren flink kunnen investeren 

in lesmaterialen, zoals opengewerkte modellen van verbrandingsmotoren en 

versnellingsbakken.”

De Twizzy werd afgeleverd door Sjoerd Mijnders, verkoopleider en door Marcel Boot, 

aftersales manager bij Auto Kievit. Niet alleen Kees Slabbekoorn, maar ook Klaas 

Terlage, College van Bestuur van de Pontesgroep, reed even in de Twizzy.

*Het nieuwe keuzevak “elektrisch voortuigen” is onlangs  

  goedgekeurd en toegevoegd aan het profiel Mobiliteit & Transport.

Voor meer informatie over dit profiel en keuzevakken: 

Mobiliteit & Transport.

Renault Twizzy
voor M&T

https://www.platformsvmbo.nl/profielen/mobiliteit-en-transport


Bij het keuzevak Mode en Design krijgen de leerlingen de mogelijkheid om te leren 

naaien met een naaimachine. Vroeger was dit niet meer dan normaal, tegenwoordig 

wordt deze techniek niet vaak meer geleerd op school. De leerlingen van dit jaar hebben 

onder andere een tas ontworpen en gemaakt.

Keuzevak 
MODE & DESIGN



       door Jan Pankow

Als docent leef je vanuit de basisgedachte dat ‘de jeugd de toekomst heeft’. Vanuit dat 

idee is het dan vaak leuk om terug te horen, zien of lezen hoe het met oud-leerlingen 

gaat, hoe zij invulling geven aan hun toekomst. 

Zo werd ik vorige week gul voorgelaten door de machinist van een enorme 

grondverzetmachine die zichtbaar plezier had in zijn werk: “Ga maar voor hoor meneer, 

anders moet u wéér op mij wachten..” Leuk om zo te zien hoe iemand die een jaar of 

acht geleden in de klas allerlei geluidstechnische zaken probeerde eigen te maken, nu 

letterlijk zo zijn draai gevonden had.

Deze week zocht ik een aantal artikelen over ondernemers die hun bedrijf organiseren 

en runnen vanuit de impact die het heeft op thema’s als duurzaamheid en 

betrokkenheid. Ik was aangenaam verrast om ook hier een oud-leerling tegen te komen. 

Hieronder wil ik haar en het bijzondere bedrijf dat zij runt in de spotlight zetten.

 De koffie van Bonnie

Het is inmiddels ruim 10 jaar geleden dat ik Bonnie van Poortvliet in de klas had. Elke 

vrijdagmiddag kwamen de leerlingen GT die het K&C profiel gekozen hadden naar de 

studio op de Bergweg om 4 uur te kunnen werken aan de invulling van hun portfolio en 

voor te bereiden op hun meesterproef. 

>>

Hoe is het met.. 
door Jan Pankow

Bonnie 
 van Poortvliet



Bonnie had podium ambities en liet met haar examen invulling haar maatschappelijke 

betrokkenheid al zien: een groot Gala-diner t.b.v. de Stichting Leergeld. Ik herinner mij 

haar gedrevenheid, en ook dat er eens een leuk artikel over haar zangtalenten in de PZC 

verscheen.

Tijdens haar studie voor Musical Artist is ze als barista gaan werken en raakte 

gefascineerd door het fenomeen koffie.

Bonnie ging daarna fulltime aan de slag als barista, leerde het vak van koffiebrander en 

regelde de inkoop. Ze ontwikkelde haar eigen visie en startte op haar 23e haar bedrijf 

Gosling Coffee. 

Vanuit welke visie heb je je bedrijf opgezet?

In de 5 jaar voordat ik Gosling Coffee begon, en werkte als barista en koffiebrander, 

kocht ik vaak koffie in bij handelaren. Steevast stelde ik hen de vraag hoeveel er van 

de prijs die ik betaalde daadwerkelijk bij de boer terecht kwam. Hier kwam geen (of 

een onduidelijk) antwoord op en ik besloot op onderzoek uit te gaan. Ik bezocht veel 

koffieboeren, maar ook veilinghuizen, exporteurs en andere partijen in traditionele 

koffieketens. En na al die gesprekken besloot ik; Het is echt tijd om het anders te gaan 

doen. Om het zelf te gaan doen. Dus iedereen uit de keten die geen waarde toevoegt, 

waardoor er meer geld naar de boer kan zonder dat we duurder uit hoeven te zijn. 

>>

Hoe is het met.. 
door Jan Pankow

Bonnie 
 van Poortvliet

https://www.goslingcoffee.com


Hoe is het met.. 
door Jan Pankow Wat doet Gosling Coffee?

We kopen rechtstreeks in bij boeren in Oeganda, Rwanda Ethiopië, Colombia en Peru. 

De prijs die momenteel voor koffie wordt betaald, ligt onder de kostprijs. Wij betalen 

twee tot twee en een half keer de marktprijs. We branden onze specialty koffie zelf en 

verkopen het rechtstreeks aan horeca- en cateringbedrijven. En sinds Corona ook via 

onze webshop aan consumenten.

Doordat onze keten kort is, rijzen onze prijzen niet de pan uit. Sterker nog: we zijn meer 

dan concurrerend in vergelijking met andere koffiemerken. Bovendien krijgen onze 

afnemers een beter product. De kwaliteit van koffie wordt weergegeven op een schaal 

van nul tot honderd. Boven de tachtig spreek je van specialty coffee. Wij kopen koffie in 

van vijfentachtig punten en hoger.

Koffie plukken

In Oeganda werken we samen met een coöperatie. Je hebt daar geen grote 

koffieplantages. Koffie wordt verbouwd op kleine stukjes land in achtertuinen. We 

kopen koffie van een groep van honderdvijftig families. We bezoeken hen jaarlijks voor 

kwaliteitsprojecten en het proeven van de nieuwe oogst. 

We zien nu dat de families niet altijd even selectief zijn met plukken. Ze moeten alleen 

voor de rode bessen kiezen, maar plukken soms ook onrijpe varianten. Dat is zonde, 

want daar krijgen ze niks voor. Als ze die laten hangen, rijpt het besje vanzelf. >>

Bonnie 
 van Poortvliet



Daarom hebben we in augustus 2019 een project met hen gedaan waarbij we rode 

armbandjes hebben uitgedeeld. Door continue herinnerd te worden aan de juiste kleur 

rijpe bes, maakt ’t hen een stuk makkelijker deze ook te plukken. Dat moet een hogere 

kwaliteit koffie én meer volume opleveren. 

Lukt dat goed om de mensen in zo’n coöperatie mee te krijgen?

Het meest moeilijk is het krijgen van vertrouwen. Je moet je voorstellen dat het lastig is 

om, als blanke blonde jonge dame (vaak aangezien als NGO dame), erop te vertrouwen 

dat we een betrouwbare partij zijn. Daarom in het van belang om jaarlijks terug te keren 

en een goede band op te bouwen. Dit doen we onder andere door ons te verdiepen in 

de cultuur, taal en gebruiken van het land. Als het vertrouwen er eenmaal is, ben je ook 

meteen vrienden voor het leven. En dat maakt het enorm mooi om met koffieboeren 

samen te werken.  >>

Hoe is het met.. 
door Jan Pankow

Bonnie 
 van Poortvliet



Hoe reageert de traditionele koffiemarkt op jouw aanpak?

We doen nog wel eens wat stof opwaaien her en der. En dat is ook precies te bedoeling. 

Want we willen als voorbeeld dienen voor de grote industrie. Gosling Coffee hoeft niet 

de nieuwe Douwe Egberts te worden, als we er maar voor kunnen zorgen dat zij inzien 

dat ze eerlijk handel moeten gaan drijven. Dan is onze missie ook geslaagd. Wij laten zien 

dat het anders moet en anders kan. 

Welke ambities heb je met Gosling Coffee?

In 2018 hebben we een eigen branderij neergezet. We branden nu ‘in house’ onze 

koffiebonen. Extra klanten zijn daarbij meer dan welkom. Want hoe meer koffie we 

verkopen, hoe meer boeren we kunnen helpen. Dus bij deze de oproep aan iedereen; je 

kunt al impact maken met het drinken van één kopje koffie. Spread the word!

Hopelijk kunnen we met nog meer volumes ook de impact in Nederland vergroten en 

mensen een werkplek bieden die moeite hebben deze te vinden. 

Wat hoop je dat de impact is van je bedrijf hier in Nederland?

Ik hoop oprecht dat over een aantal jaar deze manier van handel drijven de norm is. Het 

is echt hard nodig want als er niets veranderd is er in 2030 geen kwaliteitskoffie meer 

van onafhankelijke koffieboeren. Als alle koffiebranders gaan samenwerken en hun 

krachten bundelen kunnen we pas echt impact gaan maken. Zowel hier als in origine. 

Dank je wel voor je inspirerende verhaal en veel succes Bonnie!

Hoe is het met.. 
door Jan Pankow

Bonnie 
 van Poortvliet



Ondanks Corona zitten wij bij HBR (Horeca, Bakkerij & Recreatie) niet stil.

We hebben geprobeerd om ondanks alle beperkingen de lessen toch zo leuk, leerzaam 

en informatief mogelijk te maken.

YammYammy

Zo hebben we in ons restaurant LAB 14 filmopnames gehad voor de  presentatie van het 

Zeeuws kinderkookboek. Dit alles werd in gang gezet door YammYammy. 

YammyYammy is onderdeel van de provinciale promotie (Provincie Zeeland) en een 

initiatief van de Zilte Academie Zeeland, in het kader van het  landelijke project Jong 

Leren Eten van het Ministerie van landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit.

Het project creëert een eigen smaakbeleving bij kinderen en bevordert de gezondheid 

van jongeren thuis en op school. Kinderen worden zo toegerust om gezonde en 

duurzame voedselkeuzes te maken. Zeeland bijt het spits af met YammyYammy – 

Lekker Zeeuws. Andere provincies volgen nog! 

Meer informatie over YammYammy vindt u 

op: yammyammy-lekkerzeeuws.nl

Als u op de link hiernaast klikt, lees u meer 

over de presentatie van het kinderkookboek:

>>

Van de 
afdeling HBR

https://www.pzc.nl/zeeuws-nieuws/zeeuws-kinderkookboek-gepresenteerd-hun-gerechten-zijn-speelser-en-hebben-wat-meer-lef~ac4bca8c/


Foodlab workshops

Verder zijn er ook workshops geweest van Foodlab. Food Lab Zeeland is een 

doorlopende leerlijn en een organisatienetwerk met bedrijven en organisaties (zoals 

Lekker Regionaal Product) en het horeca-onderwijs in Zeeland;  de vier vmbo scholen 

(Lodewijk College in Terneuzen, Nehalennia in Middelburg, Pontes Goese Lyceum 

en Pontes Pieter Zeeman in Zierikzee) en Scalda. Food Lab Zeeland richt zich op een 

afstemming van het Zeeuwse horeca-onderwijs op de behoefte van het Zeeuwse 

bedrijfsleven.

Deze workshops werden verzorgd door leerlingen van Scalda, waaronder onze oud-

leerling Jesper. Zo werd er een workshop alcoholvrije cocktails gegeven en ook konden 

de leerlingen zelf wraps, taco-wafels en appeltaart maken. >>

Van de 
afdeling HBR



Workshop Visverwerking

Ten slotte stond er nog een workshop visverwerking op de planning. Oud-leerling 

Ammer en zijn collega Nick lieten zien hoe je vis moest fileren. Na het fileren mochten de 

leerlingen hiervan kibbeling maken en zelf bakken – en opeten natuurlijk!

Van de 
afdeling HBR



Beste leerlingen, ouders en collegá s,

Zo voor de zomervakantie weer een 

berichtje vanuit het Groene profiel.

We hebben een spannende tijd achter 

de rug. Een paar weken geleden kregen 

we de eindexamen uitslagen van onze 

4e jaars te horen. Het is nog even 

spannend geweest, maar na een paar 

herkansingen zijn alle leerlingen van 

Groen geslaagd. We zijn super trots op 

ze! Het was een bewogen schooltijd 

voor deze groep, het eerste leerjaar 

hebben de meeste leerlingen gevolgd op het Edudelta College, toen zijn ze, door sluiting 

van deze school, in het 2e leerjaar bij het Goese Lyceum gestart. In het 3e leerjaar 

hebben ze natuurlijk een hele tijd thuis gezeten vanwege de lockdown. In het 4e leerjaar 

konden ze wel ´gewoon´ naar school blijven komen, maar heel veel dingen die voor 

het profiel Groen heel normaal zijn konden ze niet doen, zoals op bedrijfsbezoek en 

praktijklessen volgen bij melkveebedrijven, akkerbouwbedrijven, en paardenbedrijven. 

De bloem en groen lessen die ook op het Scalda Groen College plaatsvinden hebben 

een tijd stil gelegen. Leuk was anders en af en toe was hierdoor de motivatie ook wel ver 

te zoeken. Maar wat zijn we blij dat toch iedereen geslaagd is en nu verder kunnen met 

hun schoolcarrière. De meeste leerlingen gaan ook verder in het groen, dus dan hebben 

we toch ergens iets goeds gedaan!  >>

Van het
Groene profiel



Voorlichting melkveehouder en 

varkenshouder

Klas 3 is op het moment bezig met het afron-

den van het schooljaar. Nog wat opdrachten 

inleveren, de laatste toetsen maken, nog een 

refleksweek en dan lekker vakantie. Op de 

valreep en omdat de Corona maatregelen het 

weer toelieten hebben we nog een voorlichting 

gehad van een melkveehouder en een varkens-

houder. Ze vertelden ons wat het werk inhoudt 

en lieten hierbij foto’s zien en hadden spullen 

meegenomen zoals diervoeders. Het was 

een erg interessante voorlichting en volgend 

schooljaar krijgen we nog een voorlichting van 

een akkerbouwer en een fruitteler.  

Bedrijfsbezoek akkerbouwbedrijf

Ook zijn we nog op bedrijfsbezoek geweest 

bij een akkerbouwer. Hier heeft Aiden stage 

gelopen dit schooljaar en dit is aan beide kanten 

zo goed bevallen, dat ze er zelfs mag blijven 

werken. 

  >>

Van het
Groene profiel



Ze gaf een rondleiding over het bedrijf, vertelde 

over de gewassen die er geteeld worden en de 

machines die voor de teelt gebruikt worden. Erg 

leuk dat dit weer kan en mooi om te zien wat de 

leerlingen op stage allemaal geleerd hebben. 

Het dierenverblijf

In het dierenverblijf hebben we een nieuwe 

bewoner. We hebben een nieuwe rode 

rattenslang, Het diertje is nog maar een jaar 

en de komende tijd gaan de dierverzorgers het 

dier handtam maken, zodat hij ook in de lessen 

gehanteerd kan gaan worden. 

Ook hebben we jonge duiven en muizen, deze 

zijn ook te koop.

 

De zomervakantie komt er weer aan en dan is er 

weer de gelegenheid dat leerlingen, die dit leuk 

vinden, dieren mee naar huis mogen nemen om 

ze te verzorgen in de vakantie. 

>>

Van het
Groene profiel



Dit doen we, zodat leerlingen kunnen leren wat het inhoudt om thuis een dier te hebben, 

de verantwoordelijkheid hiervoor te nemen en leren wat er allemaal komt kijken bij de 

verzorging. Maar sommige leerlingen leren hiervan ook dat ze toch echt geen hamster 

als huisdier willen en ook dat is een goede les. Zo worden er geen dieren zomaar in 

een opwelling gekocht. Dieren die mee naar huis mogen zijn bijvoorbeeld knaagdieren 

zoals muizen, hamsters of cavia’s, maar ook konijnen en in sommige gevallen ook 

terrariumdieren. Mocht je geïnteresseerd zijn, kom dan vooral even langs in het Groen 

lokaal.

Voor nu wensen we iedereen een hele fijne zomervakantie, even helemaal niks moeten 

en hopelijk genieten van een fijne tijd waarin we allemaal weer leuke dingen mogen en 

kunnen ondernemen.

Groeten namens de vakgroep Groen.

Van het
Groene profiel



CKV (Cultuur en Kunstvakken) heeft weer een boel toffe Eigen Kunstwerken 

opgeleverd. De opdracht voor de technisch leerlingen was: Maak een mens in een 

landschap. Hier zie je een kleine greep uit het metalen leger!

Van de 
afdeling CKV
Marieke van Dijk



Vanwege de corona-maatregelen konden dit jaar de BPO-lessen niet in hun reguliere 

vorm gegeven worden. BPO staat voor Beroeps Profiel Oriëntatie en betekent dat de 

leerlingen meedraaien in lessen binnen de 7 profielen die onze locatie rijk is. 

Normaal gesproken doorlopen de leerlingen alle 7 profielen en maken dan een keuze 

voor 3 profielen in leerjaar 2. Omdat dat dit jaar niet gelukt is, zijn er extra BPO-lessen 

ingelast. Op de foto’s ziet u wat de leerlingen zoal hebben gedaan in deze lessen.

BPO-Carrousel 
klas 1

BWI 
Bouwen, Wonen & Interieur



BPO-Carrousel 
klas 1

PIE 
Produceren, Installeren & Energie

M&T
Mobiliteit & Transport

HBR
Horeca, Bakkerij & Recreatie

Groen 



De afdeling BWI heeft weer niet stil gezeten!

Voor de Stichting Beach Event in 

’s-Heerenhoek kregen we een opdracht om 

bordjes te schilderen en te laseren voor het 

Beach Event dat werd georganiseerd eind 

juni/begin juli. Onze leerlingen Nikki en Lexi 

van klas 3 hebben alle bordjes geschilderd 

en meneer van Druenen is weer druk bezig 

geweest met de lasersnijder.

Verder wilde de afdeling HBR graag een 

uithangbord voor het restaurant. Ook deze 

werd gemaakt door meneer van Druenen.

>>

Van de afdeling
Bouwen, Wonen 
& Interieur



Baraa wint wedstrijd Techniekhuis!

Meiden die kiezen voor de techniek. Het zijn er al een stuk meer dan pakweg 25 jaar 

geleden, maar nog altijd vormen ze een minderheid. Als het aan Baraa Berro ligt, komt daar 

verandering in.

Zowel in de PZC als in de internetbode was hierover een artikel te lezen.

Wij zijn als afdeling mega-trots op Baraa!

Van de afdeling
Bouwen, Wonen 
& Interieur

https://www.pzc.nl/bevelanden/baraa-14-koos-als-meisje-voor-de-techniek-ik-ontwerp-en-maak-later-gewoon-mijn-eigen-kast~a977a7d6/
https://www.internetbode.nl/regio/beveland/338018/baraa-14-wint-landelijke-techniekwedstrijd


Op 7 juli zijn we met BPO 2 met de 

afdeling Groen naar Paardenrijk in 

Wolphaartsdijk geweest.

Bij Paardenrijk hebben de paarden veel 

ruimte en sociaal contact door het 

leven in een kudde.

Zij zijn 24/7 buiten met diverse 

schuilmogelijkheden en zodra het 

weer het toelaat kunnen de paarden 

grazen in de weilanden.

Tijdens deze les hebben we kennis 

gemaakt met het bedrijf en hebben 

we een rondleiding gehad. Het is 

de bedoeling dat we vanaf komend 

schooljaar hier op regelmatige basis 

heen gaan voor lessen “paard”: je 

kunt hierbij denken aan lessen over: 

omgaan met paarden, voeding, 

huisvesting, exterieurkennis, 

gezondheid en gedrag.

Een lesje “paard”



Brugklassen bezoeken expositie EN-PASSANT

Jaarlijks is er in de Grote of Maria Magdalena kerk de expositie EN-Passant te zien. Acht 

Zeeuwse kunstenaars exposeren hun werk. Na de expositie in etalages in de Goese 

binnenstad is de overzicht expositie te zien in de kerk.

Tijdens de lessen Beeldende vorming lopen de leerlingen onder begeleiding van de docente 

naar de kerk. Er is van alles te zien, schilderijen, kunstwerken van glas, brons en metaal. Maar 

ook pentekeningen en mixed-media werken. Kunstenaar Marius Weststrate uit Wemeldinge 

komt in de les ook nog vertellen over zijn pentekeningen.

Meer zien van de creatieve opdrachten op onze school? Volg ons op Instagram: #bvjufeva

Beeldende
Vorming


